
 

 

 

 

 

 

Sněženka farní 
      Zpravodaj  farnosti  Panny  Marie  Sněžné  v  Praze 

 

 
Drazí čtenáři, 

začalo léto a dne zase ubývá. Červen nám přinesl krásné dny. Zahřál i zastudil, 

prolil i vysušil. Boží štědrost a dobrota nám nadělily mnoho pěkného. Konec 

školního roku je díky hodnocení výkonu v oblasti vědomostí náročný, ale zato 

přináší i různé výlety a pobyty v přírodě. Aktivit ve farnostech také nebývá 

málo. Rád bych poděkoval všem, kteří se zapojili do organizace Noci kostelů. 

Dětem, které byly u prvního sv. přijímání vyprošuji, aby jejich přátelství 

s Ježíšem bylo den ode dne pevnější. 

 Začátek prázdnin bývá ve znamení exodu, kdy se ještě více než obvykle 

prodírají rodiny ucpanými silnicemi s plnými kufry svých čtyřkolových 

miláčků někam k vodě či do míst, kde by vyhlídka a nadhled stály za námahu. 

Chtělo by se mi zvolat: „Hurá prázdniny!“ Zároveň však pociťuji náročnost 

času, který nastal. Vyprošuji milost Jeho ochrany na všech cestách. 

 Růže, které na začátku prázdnin bývaly v rozpuku, jsou pomalu odkvetlé. 

Obilí začíná zlátnout a snad i nějaká meruňka dozraje do své lahodnosti. Je 

zvláštní, že když se díváme rok dopředu, zdají se být všechny události daleko, 

ale vždyť ještě před chviličkou začaly kvést fialky a ještě můžeme cítit zbylou 

vůni jasmínu… Nejsem si jistý, zda padající slzy a vůně lip jsou znamením 
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radosti nebo stesku, že už uběhlo tolik vody. Čas zraje rychle! Jaké plody 

přineseme my ve svém životě? 

 Nabízí se otázka, kde si opravdu odpočinout, kde načerpat sílu a novou 

motivaci pro výzvy, které nás čekají? Každý máme jiné potřeby a priority, ale 

milosti Boží je zapotřebí každému. Kéž nezapomeneme na pravý zdroj síly a 

života. Je možné, že se potkáme na konferenci v Brně nebo na srpnovém 

setkání v Hájku, a možná na nějaké cestě v polích nebo lese. Mějme našeho 

Pána s sebou všude, ať nám sám ukazuje krásu a vede k radosti. 

 Přeji pokojné a dynamické prázdninové dny. 

Váš Filip 

 

 

PRÁZDNINY VE FARNOSTI 
 

Aktuality sledujte, prosím, na nástěnce, v ohláškách, na webu a Fb. 

 
5. červenec 

Slavnost sv. Cyrila a Metoděje 

  5. srpen 

  Slavnost posvěcení našeho kostela 

 
                                                                                                                                                        Ilustrace: Eva Řádková 

 

Během letních prázdnin 
• Hodiny pro veřejnost budou v pátek od 9.00 do 11.30 hodin 

• V neděli není mše sv. v 10.15 hodin 

• Zpovědní pohotovost bude každý všední den od 9.00 do 12.00 hodin 

• Adorace se koná pouze v době zpovědní pohotovosti 
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Setkání Sekulárního františkánského řádu 
se v létě nekoná. V září se sejdeme na hlavní pouti v Hájku – v sobotu 7. září, 

mše svatá začíná v 11.30 hodin. 

 

Farní dovolená 
Informace už jen u bratra Bonaventury OFM. 

 

Charismatická konference 
Ve dnech 10.–14. července se v Brně koná Charismatická konference. 

Informace najdete na: www.konferencecharis.cz 

 

Pouť mládeže do Hájku 
Pouť Panny Marie Andělské – Porciunkule – se koná od 29. července do 2. 

srpna. 

 

 
 

 
Slavnost posvěcení Panny Marie Sněžné se koná v pondělí 5. srpna. 

http://www.konferencecharis.cz/
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Hájecké letní poutě 
• Porciunkule – 2. srpna v 11.00 – celebruje P. Jakub F. Sadílek OFM 

• Nanebevzetí Panny Marie – 17. srpna v 11.00 – celebruje P. Jaroslav 

Kučera 

• New Dawn pouť (pro přihlášené) – 21. až 25. srpna 

• Hlavní pouť – Narození Panny Marie – 7. září v 11.30 – celebruje Mons. 

Jude Thaddeus Okolo, apoštolský nuncius. V 9.30 hodin komentovaná 

prohlídka kláštera. 

 

Noc světla 
V pátek 16. srpna od 19.00 do 21.45 se v našem kostele opět koná Noc světla 

(další proběhne 10. září). 

 

Chvály ve středu 
Zdá se, že „Chvály ve středu“ budou pokračovat až po prázdninách. Případné 

změny bychom uvedli na naší Fb-stránce. 

 

Žehnání aktovek 
proběhne během první mše svaté pro rodiny s dětmi po prázdninách 1. září. Co 

nejsrdečněji zveme všechny rodiny, nebo jakékoliv naše příznivce a přátele, 

aby se zapojili do naší činnosti a organizace akcí (nejen) pro děti! Spojit se 

můžete s O. Bonaventurou (bonaventura@ofm.cz), O. Filipem (filip@ofm.cz), 

napsat nám na pms@efara.cz, nebo se s námi setkat osobně před nebo po mši 

svaté pro rodiny s dětmi. 

 
1. září po mši sv. pro rodiny s dětmi také zveme všechny farníky na 

občerstvení v refektáři. 

 

Výuka náboženství v novém školním roce 
začne ve středu 4. září 2024. Zápis dětí do skupinek výuky náboženství (farní 

katecheze): od 16.00 hodin děti 1. až 4. třída + příprava na 1. sv. přijímání, od 

17.00 hodin děti 5. až 9. třída. 

 Opět v učebně náboženství – katecheze (vchod vlevo od vchodu do kláštera). 

 Na všechny příchozí – nové i staronové – se těší s přáním hezky prožitých 

letních prázdnin 

Simona Skřivánková 

 

mailto:bonaventura@ofm.cz
mailto:filip@ofm.cz
mailto:pms@efara.cz
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Slavné sliby bratra Františka 
V neděli 15. září v 15.00 hodin složí své slavné sliby náš bratr František 

Jindřich Jarolík. Bohu díky! 

 

 
 

OHLÉDNUTÍ 
 

Bratři v Izraeli 
Několik našich bratří, spolu s bratry ze Slovenska, se v polovině září 2023 

vydalo na společnou desetidenní pouť do Izraele… 

 

Svatá země 2023 – cesta do Perly františkánských misií (část 9.) 

 

Je pátek 22. 9. 2023 a z En Gedi míříme na skalní útes Masada (z hebrejského 

Mecúdá = pevnost), který je od roku 2001 na seznamu UNESCO. Izraelský 

sloupkař a spisovatel Ari Šavit popisuje Masadu ve své knize Země zaslíbená 

(Host, Brno 2015, s. 95) těmito slovy: „Svahy hory jsou strmé, takřka 

vertikální, vrcholek je plochý a má oválný půdorys, měří šest set čtyřicet pět 

metrů na délku a tři sta patnáct metrů na šířku. Pouštní útes je tvořen mnoha 

vrstvami sedimentu zakrytého dolomitovými a pískovcovými útvary. Zdálky 

vypadá Masada jako nějaký pouštní hrad a vzbuzuje u pozorovatele náležitý 

respekt, někdy v něm vyvolává i úžas.“ (převzato z https://www.karetatour.cz/pruvodce-po-

izraeli/staroveka-pevnost-masada.html) Vrchol Masady ční do výšky 450 metrů nad 

hladinou Mrtvého moře, které je odtud nádherně vidět (foto 1). 

 

 
 

https://www.karetatour.cz/pruvodce-po-izraeli/staroveka-pevnost-masada.html
https://www.karetatour.cz/pruvodce-po-izraeli/staroveka-pevnost-masada.html
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Na vrchol Masady jedeme lanovkou (foto 2). Slunce 

nemilosrdně praží, a tak někteří z nás využívají možnost 

dočepovat pitnou vodu z kohoutků poblíž vstupní brány na 

rozsáhlou plošinu skalního útesu. Pro pochopení 

historického významu této pevnosti se s br. Karolem 

(foto 3) musíme vrátit do roku 66 po Kr., kdy vypukla první 

židovská válka. Pevnost Masada, kterou, mimo jiné, 

spřestavěl sám král Herodes, se stala v pozdějších fázích 

první židovské války útočištěm židovských vzbouřenců 

(tzv. zelótů, horlivců), kterých se zde skrývalo asi tisíc, 

včetně žen a dětí. Po konečném obléhání římskými legiemi 

od roku 72 do roku 74 po Kr. si devět set šedesát obyvatel 

Masady, s výjimkou dvou žen a pěti dětí, vzalo život ještě 

dříve, než Římané vstoupili do pevnosti. 

 

Procházíme celou plochu pevnosti a 

můžeme obdivovat důmyslné stavby, 

které tu nechali vybudovat různí 

panovníci. Velice zajímavý byl systém 

dopravy vody na vrchol pevnosti 

s využitím dešťové vody a systému 

různých kanálů. Dále zde nacházíme 

zbytky strážní věže, rozsáhlá skladiště 

a zbytky holubníků. Samotný palác 

krále Heroda ční na severním svahu 

Masady a má tři úrovně. Důmyslně 

byly vybudovány lázně, ve kterých se 

nacházela i tzv. kaldaria (ohřívárny) 

s podlahami vyhřívanými teplým 

vzduchem (foto 4). V době obsazení pevnosti židovskými povstalci byly lázně 

přeměněny na rituální lázně (mikve) a ze stájí byla vytvořena 

synagoga (foto 5). V okolní krajině můžeme spatřit vykopávky 

táborů římského vojska, které pevnost obléhalo (foto 6), a také 

pozůstatky umělého náspu, který Římané vybudovali k nakonec 

úspěšnému dobytí pevnosti (foto 7). 

 

Po pevnosti Masada nás konečně čeká Mrtvé moře, ale o tom až 

příště... 
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Br. Jeremiáš 
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Noc kostelů 2024 – velké Bohu díky! 
Milí přátelé a čtenáři Sněženky! V pátek 7. června 

proběhla i v naší farnosti Noc kostelů, u nás jde již 

tradičně také o noc kláštera. Díky skvělé přípravě, 

mohlo se i letos více jak 2200 návštěvníků seznámit 

nejen s krásou a velebností kostela a kaplí, ale 

i s ostatními prostorami kláštera v interiéru a 

exteriéru, které pro ně byly, podle svědectví mnoha, 

neobyčejným a fascinujícím zážitkem. Proud 

zájemců začal již krátce po 15. hodině, ačkoliv 

oficiálně byla Noc kostelů zahájena až mší svatou 

v 18 hodin. Po bohoslužbě se už nápor dospělých a 

dětí nezastavil až do 23. hodiny. 

 Dovolte mi vyslovit velké poděkování všem organizátorům, pro něž tento 

požehnaný večer začíná již s předstihem, a pro které je pak Noc kostelů sice 

náročným, ale velkým zadostučiněním a radostí. 

 Jmenovitě tedy děkuji: 

• Markétě a celému jejímu kavárenskému ansámblu za jako vždy výbornou 

nabídku k občerstvení. 

• Zuzce P.  úplně za všechno před, po i během Noci kostelů. 

• Martinovi nejen na kůru za vyčerpávající trpělivé provázení návštěvníků 

toužících po poznání našich varhan a po poslechu improvizací na obou 

nástrojích. 

• Míle a všemu „zpěvnému ptactvu“ za nádhernou produkci od A do Z! 

• Mnoha bratrům františkánům, kteří roztroušeni „v lidu“ konali ve všech 

směrech záslužnou práci, za niž Bohu díky! Za program pro děti – Magda 

a Lenka a celý luciánský tým (úžasné téma; velké díky za váš speciální 

program a sílu ho zrealizovat). Žofince a jejímu týmu – Aničce, Terezce 

a Lucince za direktivu a úvodní setkání s návštěvníky, i za pohotovou 

službu na dalších stanovištích. Otci Bonimu za bohoslužbu a krásné 

kázání na téma srdce, i za čtení na konci! Díky, že jsi se toho ujal… 

A také! obětavě fotografující Zuzce R. a všem „migrujícím a kmitajícím 

prvkům“ a těm, na které jsem zase zapomněla, ale vím o nich a chovám 

je s vděčností v srdci. K nim patří např. naši úžasní kostelníci! 

• V neposlední řadě náleží obrovské Pán Bůh zaplať za vše (a není toho 

málo!!) našemu panu faráři, otci Filipovi. 

 Prostě díky všem, jste úžasní, že do toho znovu a znovu každý rok jdete, bez 

vás bych jen mohla vyplňovat papíry. 
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 Pán Vám všem žehnej. 

 Děkuji! 

Alena Bohdanecká 
 

P. S.: Příští Noc kostelů bude 23. května 2025. 

Rádi vás uvítáme v organizačním týmu. Zapište si do záznamníku. 

 

 

Červnová slavnost v naší farnosti 
Měsíc červen je velmi bohatý na slavnosti – Nejsvětější srdce Ježíšovo, 

Narození sv. Jana Křtitele, Sv. Petra a Pavla (a obvykle i Nejsvětější trojice 

a Boží tělo) … 

 Letos připadla na 10. neděli 

v liturgickém mezidobí i další 

slavnost – a to sváteční den 

1. svatého přijímání dětí. 

Jednalo se o pět děvčat – 

Aničku Marii, Marianu, Arianu 

Kristýnu, Julii Kláru a Markétu 

Zdislavu. 

 Po celoroční přípravě 

následoval výjimečný víkend, 

kdy děvčátka v sobotu 8. června 

poprvé přistoupila ke svátosti 

smíření a v neděli 9. června 

k prvnímu svatému přijímání. 

V sobotu odpoledne byla ještě 

poslední katecheze před 

zpovědí, potom následovalo 

přijetí této svátosti, a P. Filip, 

který děti vyzpovídal, spolu 

s námi se všemi (děti, jejich 

rodiče i já) v Rajské zahradě kláštera zakončil přijetí Boží milosti do duší dětí 

i „pálením hříchů“. V modlitbě pak zmínil proměnu, kterou s námi Pán Bůh při 

přijetí každé svátosti činí a po radosti ducha jsme šli oslavit právě prožité na 

faru, kde už na nás čekaly dobroty v podobě napečené bábovky, tvarožníku 

a jahod. Radovalo se tedy i tělo, a snad i Pánu Bohu se líbilo, že naplňujeme 

slova žalmisty: „blaze těm, kdo dokážou oslavovat…“ 

 V neděli ráno se pak shromáždila děvčata v očekávání prvního přijetí 

Eucharistie před kostelem, a pokračování v kostele už znáte. Celý obřad 
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proběhl podle předchozího sobotního nácviku a po společné fotografii před 

oltářem jsme se odebrali do refektáře, abychom přijetí Kristova Těla a Krve 

náležitě oslavili i hostinou. 

 Blahopřejeme děvčatům i jejich rodičům k zahájení svátostného života dětí 

a vyprošujme jim Boží milost k dalšímu pokračování, a to nejen v přijímání 

svátostí, ale i v nábožensko-mravním vzdělávání a k tomu, aby toto vše 

přinášelo průběžně své ovoce. 

 Aby Pán Ježíš viděl, že jeho Oběť nebyla pro nás marná. 

 

katechetka Simona Skřivánková 

 

 

New Dawn Day 
– text a fotky od „Credo nadační fond“: „V sobotu 25. 5. 2024 se ve 

františkánském klášteře Hájek konal New Dawn Day, tedy den obnovy v rámci 

konference New Dawn, která se na tomto místě koná každoročně v srpnu. 

Mohli jsme společně zažít čas mše svaté, chval a uctívání, přednášky, slunce 

i trochu deště a také vítězství českého hokejového týmu nad týmem Švédska. 

Byl to prostě požehnaný den!“ 
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SVATÝ FRANTIŠEK A JEHO NÁSLEDOVNÍCI (3.) 
 
Zázraky a poutě, Čtvrtý lateránský koncil, Kapituly, Druhá Řehole 

a uznání mnišského řádu, První betlém, poslední roky a dny Františkova 

života 

 

Základním posláním Františkovy řehole bylo kázat pokoj a dobro po celém 

světě. Roku 1212 vedly jeho cesty do Sýrie, v roce 1214 se vydal k Saracénům 

do Maroka. Své bratry vysílal František průběžně do všech koutů Itálie a po 

kapitule v roce 1217 i do dalších zemí. Časem se mu přisuzovala spousta 

zázraků a jeho věhlas i věhlas bratří neustále rostl. Když byl František ohlášen 

v nějakém městě nebo vesnici, vítal ho hlas zvonu a lidé volali: „Světec je 

tady“. Nechali si od něho žehnat chléb, snažili se jej dotknout nebo mu 

odstřihnout kousek hábitu. Díky svému věhlasu dostal v roce 1213 od hraběte 

Orlanda z Chiusi in Casentino horu La Verna. 

 

V roce 1215 byl do Svatého Jana v Lateránu svolán Čtvrtý lateránský koncil, 

kterého se František zúčastnil, avšak nepřinesl mu to, co očekával – uznání 

jeho bratrstva za mnišský řád. Dokonce byl zakázán vznik nových mnišských 

řádů. Díky tomu, že jejich řehole byla schválená již před koncilem, mohli 

nadále pracovat. Koncil byl pro Františka důležitý i z jiného důvodu. Měl 

přinést reformu církve, kterou toužebně očekával. Znakem reformy bylo řecké 

písmeno Tau. František, jelikož celým srdcem po reformě toužil, si tento znak 

přivlastnil, podepisoval se jím, žehnal jím lidem… Dodnes je Tau symbolem 

františkánů. 

 

Důležité pro život Řehole byly kapituly. Kapitula bylo setkání menších bratří, 

na kterém se řešily vzniklé problémy řehole, vydávala se svědectví, setkávali 

se bratři, kteří žili na jiných místech Itálie. Kapitula se scházela ze začátku, kdy 

bylo méně bratří, dvakrát ročně, poté jednou. V roce 1217 povolila kapitula 

vyslání bratří mimo Itálii. Doposud největší kapitula v roce 1219 byla nazvaná 

generální kapitulou a sešlo se na ní 5000 bratrů. Spali na rohožích venku a od 

té doby se generální kapitule říká „rohožková“. František se po kapitule vydal 

na cestu do Egypta, Palestiny a zpět do Benátek. 

 

Po návratu z cest v roce 1220 se František dozvěděl, že bratři procházeli 

vážnou krizí. Každá skupina měla trochu jiný názor a přístup, proto bylo nutné 

vytvořit daleko pevnější a jasnější řád, který by všem dal jasný směr a cíl. 
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Počátkem „nového řádu“ bylo zavedení jednoho roku noviciátu, byl vybrán 

zástupce Svatého stolce, který měl „chránit a napravovávat bratrstvo“, 

administrativa byla svěřena jednomu z bratří, měla proběhnout transformace na 

opravdový řád. Vrcholem transformace bylo schválení Řehole papežem 

Honoriem III. v roce 1223 bulou Solet annuere, proto byla Řehole nazvána 

Regula bullata. František s Řeholí nebyl spokojený. Byl ve velkém pokušení 

opustit řád. V nové Řeholi totiž byla vyškrtnuta evangelia, ošetřování 

malomocných, přísná chudoba, neuposlechnutí nehodného nařízení atd. 

Dokonce se hovoří o tom, že některé pasáže byly bez vědomí Františka 

pozměněny. Pro Františka to bylo velké zklamání, ale nakonec pokušení 

opustit menší bratry odolal a Řeholi přijal. 

 

František se po uznání Řehole stáhnul do ústraní. Jednou z mála „veřejných 

akcí“, které se zúčastnil, bylo v roce 1223 na pozvání pána z Greccia, šlechtice 

Giovannyho Velity, vytvoření Betlémských jeslí v místních jeskyních. 

K jeslím se pořádalo velké procesí a probíhala zde mše. František pociťoval 

velké uspokojení, když uviděl v jeslích Dítě, které je chudé a bezmocné, ale 

zachrání svět. 

 

V roce 1224 se František uchýlil do poustevny na vrch La Verna, kde při 

modlitbách obdržel jako první člověk stigmata. Pro Františka byla stigmata 

potvrzením, že jeho životní cesta byla správná. V jeho srdci byla touha propojit 

se s trpícím Kristem v jeho oběti, ale také lásce, přijímání chudých, 

bezbranných, ponížených a opovrhovaných. V roce 1225 se František, ačkoliv 

téměř oslepl, opět vydal na cesty. Jeho zdravotní stav se však tak prudce 

zhoršoval, že byl donucen vrátit se zpět do Assisi. Uchýlil se ke své milované 

sestře sv. Kláře do kostela sv. Damiána. V té době napsal svoji nejslavnější 

píseň „Píseň bratra slunce“, v níž byl zřejmý jeho vztah k přírodě, žijícím 

tvorům, smrti a životu. Františkův zdravotní stav se stále zhoršoval. Byl 

přemluven svými bratry, aby odjel k papeži do Rieti a nechal se ošetřit 

papežovými lékaři. František poslechl, ale nic se tím nezměnilo. Vrátil se tedy 

do Assisi, do své milované Porciunkuly, kde 3. října 1226 sám, nahý na zemi, 

plně oddán Kristu, zemřel. 

Andrea Jeřábková 

(pokračování příště) 

 
Zdroj: Z publikací autorů: 

Jacques Le Groff; SM Ludmila OSF; Pavel Vlček, Petr Sommer, Dušan Foltýn; Jan Chlumský; 

Ctirad Václav Pospíšil. 
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K ZAMYŠLENÍ 
 
Rčení, že dobrá rada je nad zlato, známe všichni. Přijde nám vhod, když jsme 

unaveni, a to nejen z práce. Třeba i o dovolené a o prázdninách… 

 

Jednu takovou radu si dovolujeme ocitovat z knihy J. M. Kašparů, 

řeckokatolického kněze a psychiatra, Spánkový manuál. Tuto s humorem 

a moudrostí napsanou útlou knížku, ilustrovanou Janem Heraleckým, 

doporučujeme k přečtení nejen o prázdninách. 
 

Večerní modlitba 
Unaven a vyčerpán celodenní prací je člověk rád, když zvládne večerní sprchu 

a vyčistí si zuby. A to nás ještě čeká večerní modlitba. Ta ovšem nemusí být 

dlouhá. Někdy stačí tzv. „střelná“, kdy k nebesům vyšleme jen „jasný signál“. 

 

O tom, co je únava, věděl velmi dobře i Ježíš. Proto říká v Matoušově 

evangeliu tato slova: 

 

„Při modlitbě pak nemluvte naprázdno jako pohané; oni si myslí, že budou 

vyslyšeni pro množství svých slov. Když ty se modlíš, vejdi do svého 

pokojíku, zavři za sebou dveře a modli se ke svému Otci; který zůstává skryt; 

a tvůj Otec, který vidí, co je skryto, ti odplatí… Vždyť váš Otec ví, co 

potřebujete, dříve, než ho prosíte. 

 

Vy se modlete takto: 

„Otče náš, jenž jsi v nebesích, 

buď posvěceno tvé jméno. 

Přijď tvé království. 

Staň se tvá vůle jako v nebi, tak i na zemi. 

Náš denní chléb dej nám dnes. 

A odpusť nám naše viny, 

jako i my jsme odpustili těm, kdo se provinili proti nám. 

A nevydej nás v pokušení, ale vysvoboď nás od zlého.“ 

 

Jednou jsem se svěřil svému starému zpovědníkovi, že často při večerní 

modlitbě usnu. 

 

To, co mi poradil, doporučuji i vám. 



_____________________________________________________ 

Zpravodaj farnosti u Panny Marie Sněžné v Praze – červenec–srpen 2024                                 15 

 

„Spěte klidně až do rána. Anděl strážný se to domodlí za vás. Nechte taky něco 

na něm. Má to v náplni pracovních povinností.“ 

 

Přeji vám pokojnou, dobrou noc. 

 

Zdroj: Max Kašparů: Spánkový manuál, str. 37, 38, 39. 

Vydalo nakladatelství Cesta, Brno. První vydání v dubnu 2024. 

Výběr: redakce 

 

 

 

* * * 

 

Koncem června proběhl s partou skvělých lidí přípravný víkend na 

Františkánské misie v Chebu. Byl to krásný čas, plný naslouchání Bohu, 

vzájemného poznávání, poznávání města i navazování kontaktů. Sejdeme se 

znovu na tomto místě 18. až 22. 9. 2024. 

 

 
 

O. Bernard 
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Prázdninové bohoslužby v kostele Panny Marie Sněžné 
všední dny: 8.00, 18.00 (po mši sv. večerní nešpory) 

neděle:  9.00, 11.30, 18.00 

denně:  7.30, 17.30 modlitba růžence 

čtvrtek:  19.00–20.00 tichá adorace v kapli sv. Michala 
Pobožnost u hrobu 14 mučedníků bude v (po) 15. 7. a ve (čt) 15. 8. v 19.00 hodin. 

 
 

Výzva k modlitbě růžence 
Skrze Pannu Marii se můžeme snadněji dostat až k Ježíši… 

Připomínáme, že se v našem kostele můžete společně pomodlit růženec! 

Kdy? Každý pracovní den půl hodiny před mší sv. od 7.30 a 17.30 

a v neděli od 8.30 

Modlitba růžence v lásce připraví naše srdce pro slavení mše svaté. 

 
* * * 

 

Bankovní převod: 

 

 
 

Děkujeme, že přispíváte na provoz farnosti. 

 
* * * 

 

Fara: Jungmannovo náměstí 18, Praha 1, pms@efara.cz, tel.: 222 246 243 

Farář: P. Filip Jan Rathouský OFM 

Farní vikář: P. Bonaventura Ondřej Čapek OFM 

Hodiny pro veřejnost: Pá 9–11.30 

Aktuální informace najdete na internetu: www.pms.ofm.cz 

Za aktuální reportáže a přípravu snímků redakce děkuje Zuzaně Rebcové a za snímky 

samotné, i za ilustrace, všem jejich autorům. 

 

________________________________________________________ 
Redakce: A. a Z. Bohdaneckých, Ž. Ludvíková, tel.: 604 238 059, snezenka.farni@gmail.com 

Uzávěrka příštího čísla je 20. 8. 2024. 

Náklady na vytištění jednoho čísla farního zpravodaje jsou 15 Kč. Neprodejné. 

Dobrovolné příspěvky vhazujte do pokladničky v kostele. 

 

http://www.pms.ofm.cz/
mailto:snezenka.farni@gmail.com?subject=Zpráva%20redakci

